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Tištěná média 1
Hudba je to nejkřehčí, co mám, říká NIKA. S novým albem míří do Pardubic
zobrazit sken
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Zpěvačka  Veronika  Boráková  alias  NIKA  patří  k  nejzajímavějším  jménům,  které  současná  domácí  hudební  scéna
nabízí.  Svébytná  interpretka  hladce  spojuje  pop  s  jazzem  i  alternativou.  V  minulosti  získala  cenu  Jantar  a  řadu
příznivých recenzí za své první album „Flesh & Soul“. Chvála doslova prší i na aktuální album „Elsewhere“. Už v pátek
23.  května  jej  přiveze  do  Pardubic  na  muzejní  noc,  což  samo  o  sobě  poskytuje  spoustu  důvodů  pro  rozhovor  s
Deníkem.

Ve  vaší  hudbě  se  přirozeně  propojuje  jazz  s  chytrým  popem,  ale  i  folkem  nebo  alternativou.  Na  jaké  hudbě  jste
vyrostla?

Jako malinká jsem vyrůstala s různorodou směsí všeho, co nám pouštěl tatínek. Nejčastěji šlo o jazz, rock a klasickou
hudbu. Zároveň jsem od čtyř let hrála na klavír, takže jsem velmi často přicházela do styku s klasickou hudbou i jako
interpretka.

Kdy jste si uvědomila, že hudba je ten správný umělecký prostředek právě pro vás?

Myslím,  že  to  bylo  právě  v  období  kolem  mých  čtyř  let,  kdy  mi  rodiče  zajistili  soukromou  výuku  klavíru.  Vlastně  si
upřímně ani nepamatuji období, kdy bych se hudbě nevěnovala a nemilovala ji.

Píšete si texty i hudbu, jak moc je to pro vás snadná disciplína? “Padají“ písničky samy nebo je musíte nechat uzrát?

Tím, že povětšinou komponuji tehdy, když mám potřebu se z něčeho „vypsat“ – ze silných zážitků, emocí, interakcí –
se dá asi říci, že za mnou nápady přicházejí samy. Je to dáno onou intenzivní potřebou “dostat ze sebe něco ven“. Ale
co se finální podoby písní týče, častokrát od nich pak potřebuji mírný odstup, abych popřemýšlela nad instrumentací.

Zpíváte anglicky, ale zkoušela jste někdy psát také v češtině? Respektive, není nějaká vize alba v češtině?

Co  se  písňových  textů  týče,  chodí  za  mnou  nápady  už  rovnou  v  angličtině.  Prozatím  jsem  neměla  důvod  na  tom
cokoliv měnit, angličtinu mám ráda, dobře se mi v ní vyjadřuje i zpívá, ale pokud se nějaká příležitost či potřeba objeví,
jsem tomu více než otevřená.

Na  první  album  „Flesh  &  Soul“  (2022)  přišla  spousta  pozitivních  reakcí  i  ocenění.  Chvála  míří  i  k  tomu  aktuálnímu
„Elsewhere“. Jaký je to pocit?

Jsem za veškerou podporu a milá slova nesmírně vděčná. Moje hudba je pro mne – s výjimkou rodiny a nejmilejších –
to nejkřehčí a nejdůležitější, co ve svém životě mám, a tak si pozitivní odezvu beru opravdu k srdci a dělá mi upřímnou
radost. Uvědomuju si,  jak velké štěstí je mít možnost produkovat a pouštět své umění do světa a koncertovat s ním.
Celý svůj  život si  nepřeji  nic jiného, a tak cítím, že je to pro mne ta správná cesta. Chvála i  udělení ceny Jantar pro
první desku jistě vytvořila určitý tlak při přípravě druhého alba. Jak jste
vyrovnávala? To rozhodně ano. Občas jsem samu sebe při produkci druhé desky přistihla, že zbytečně moc přemýšlím
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nad tím, jestli se může rovnat stou první, co na to poví veřejnost, co když se té první nevyrovná atd., ale velmi rychle
jsem  tyto  myšlenky  zahodila.  Není  to  zdravé  a  nemá  to  opravdové  opodstatnění.  Obě  desky  jsou  jiné.  A  je  to  tak
správně. Vystudovala jste Janáčkovu konzervatoř v Ostravě. Co vám studium hudby dalo?
Studium klasické kompozice mi dalo určitou uměleckou kázeň v tom smyslu, že jsem nyní schopná něco zkomponovat
a zaranžovat téměř na posezení. Ne, že by takové nápady byly nějaké velké umění, ale ta možnost zde je, když není
zbytí (smích). Také mi velmi pomohlo v oblasti instrumentace. Naučila jsem se psát skladby pro orchestry, sbory, různá
další seskupení. To je pro hudebnici velký dar. A je naopak něco, co vám studium potenciálně vzalo?
Vzalo  mi  snad  jen  iluze  o  tom,  že  talent  a  chuť  tvořit  postačí  k  velkému  úspěchu.  Výborných  umělců  je  obrovská
spousta a je těžké se prosadit. Působíte zároveň v kapele Stratopilot. Jak tahle spolupráce začala a kam směřuje?
Stratopilot  je  pro  mne  milá,  skoro  až  oddechová,  záležitost,  jelikož  zde  působím  “pouze“  jako  vokalistka.  Veškeré
nápady  jsou  z  pera  Jakuba  Krajíčka  a  Františka  Kuči.  Naše  spolupráce  vznikla  tak,  že  si  Kuba  všiml  tehdy  mého
prvního  singlu  “Bruises“  a  můj  hlas  a  projev  se  mu  hodil  k  jeho  tvorbě.  Došla  jsem do  studia,  nahrála  pár  vokálů  a
spolupráce byla na světě. Na podzim by snad mělo vyjít také Stratopilotí album, uvidíme.

Ještě hrajete v Národním divadle moravskoslezském. Jaká byla vaše cesta k němu?

K divadlu jsem se dostala naprostou náhodou – před dvěma lety jsem vystupovala v rámci galavečera předávání Cen
Jantar,  který  režíruje  šéfka  muzikálu  NDM  Gábina  Petráková.  Jednu  Jantarovou  sošku  jsem  si  s  radostí  ten  večer
odnesla domů. Nedlouho poté se mi Gábina ozvala s nabídkou hlavní role v komorním muzikálu „Interview“.

Měla jste v té době už nějaké zkušenosti s divadlem?

Nikdy předtím jsem se divadlu nevěnovala, a tak to pro mne byl velký krok do neznáma a obrovský výstup z komfortní
zóny. Divadlo mne neskutečně posouvá dopředu a jsem opravdu vděčná za důvěru, kterou do mne NDM vkládá a za
každičkou příležitost, ať už na malé či velké scéně. Po komorním “Interview“, kde je mým hereckým partnerem Tomáš
Savka,  jsem se dostala  také k  roli  Elisabeth v  muzikálu Elisabeth a nově také k  činoherní  roli  Agnethy ve hře Pavla
Klusáka „ABBA / Scény z manželského života“.

Když už jsme u činohry. Co vy a ABBA?

ABBU znám celý život, byť nikdo z rodiny není zrovna příznivcem popu. Když jsem se dozvěděla, že mám příležitost si
zahrát  Agnethu,  řekla  jsem si,  že  je  asi  ideální  čas  poslechnout  si  jejich  hity.  K  mému překvapení  jsem znala  téměř
všechny skladby i s texty, což je pro mě zvláštní, jelikož rádio neposlouchám a televizi nemám (smích). I když nejsem
cílová skupina ABBY, baví mě, má své nezaměnitelné kouzlo
 a člověk po pár tónech
 jasně ví, že hraje
 právě ABBA. Navíc, v průběhu
 zkoušení jsem
 si některé hity
 dokonce oblíbila. Srdečně
 zvu diváky,
 premiéra v
 Národním divadle moravskoslezském bude již
 6. června.

Zanedlouho budete vystupovat  v  Pardubicích.  Máte nějakou speciální  vzpomínku spojenou s  Pardubickým krajem či
Pardubicemi?

Přiznám se, že Pardubice znám málo, a tak se těším, až se do nich zase podívám, navíc s novou deskou. Vystoupili
jsme s prvním albem na festivalu Pernštejnlove. Ten den byla zrovna neuvěřitelná zima, musela jsem si půjčit z publika
kabát (smích).

A co Polička? O prázdninách míříte také na tamní festival Colour Meeting.

S  Poličkou  mám  spojených  pár  zážitků  z  útlého  dětství,  kdy  jsem  do  ní  jezdila  na  soutěž  jako  malá  klavíristka  a
zpěvačka na Soutěž Bohuslava Martinů. Jsme rádi, že si na Colour Meetingu zahrajeme, jedná se o jeho 22. a zároveň
poslední ročník a mezinárodní program vypadá skvěle.

Je mi jasné, že máte teď plnou hlavu čerstvého alba „Elsewhere“, ale jaké spřádáte další plány?
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Momentálně se intenzivně věnuji  ABBĚ, ale pomalinku chystám nové projekty a moc se těším, až je uslyšíte! Bude to
zase něco malinko jiného, byť stále s mým rukopisem, a jsem velmi zvědavá na výsledek. Nyní mě čekají křty alba v
Praze a Ostravě, na podzim vyjedeme hrát také do Německa.
„Co se písňových textů týče, chodí za mnou nápady už rovnou v angličtině.“ Veronika Boráková, zpěvačka

Foto: AMPromotions - ias NIKA se vydává do Pardubic s albem Elsewhere. Kromě zpěvu se věnuje i herectví, spatřit ji
lze na jevišti Národního divadla mora
Foto: AMPromotions - ALBUM ELSEWHERE vydala NIKA v březnu 2025.
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